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شيوا  نوروزي

نشستخبريدستاويزمدعيانحرفهاي!
ايرادات ليگ  برتر فوتبال يكي، دو تا نيست و هر هفته تعدادشان بيشتر 
هم مي شود، اما نسبت به برخي موارد اصلاً نمي توان سكوت كرد، چراكه 
فدراسيون و سازمان ليگ تأكيد زيادي روي آنها دارند و حتي براي عدم 
رعايت شان جريمه مالي هم تعيين كرده اند. الزام سرمربيان تيم ها در 
نشست هاي خبري قبل و بعد بازي ها قانوني است كه قرار بود همه به 
آن احترام بگذارند و در غير اين صورت ب��ا جريمه 50 ميليون توماني 
بابت هر غيبت مواجه شوند. بااين حال غيبت هاي مكرر جواد نكونام در 
نشست ها و بي خيالي سازمان ليگ ثابت كرد قانونگذاري و اجراي آن در 

فوتبال ما ارزشي ندارد؛ نه براي قانونگذار و نه براي مكلفين. 
س��رمربي اس��تقلال آن زمان كه مي خواس��ت حرف هايش را بزند و 
هواداران صدايش را بشنوند از نشست هاي خبري قبل و بعد بازي ها به 
نحو احسن استفاده می كرد. اختلافات عميق نكونام و خطير بر كسي 
پوشيده نيست و اين نشس��ت ها بهترين، راحت ترين و كم هزينه ترين 
راهي بودند براي اينكه مديرعامل را بكوب��د و هرچه دلش مي خواهد 
بگويد. بعد از آن موضع گيري آتشين عليه خطير، نكو در جبهه دفاعي 
فرو رفت و ترجيح داد در جمع رس��انه ها حاضر نشود. جدال استقلال 
– س��پاهان چندمين بازي بود كه س��رمربي آبي ها خبرنگاران را قابل 
ندانست و محمد نوازي دستيارش را به نشست ها فرستاد. شنيدن علت 

غيبت سرمربي نيز در نوع خود جالب بود؛ حفظ تمركز!
عدم حضور در نشست هاي خبري نوعي بي احترامي به اهالي فوتبال، 
هواداران و رسانه هاس��ت. متأس��فانه نه مربيان پرمدعا به اين موضوع 
اهميت مي دهند و نه مس��ئولان فوتبال. نكونام در شرايطي طي چند 
بازي اخير تيمش قيد حضور در نشست ها را  زده كه خودش را يكي از 
حرفه اي  هاي فوتبال كشور مي داند. او با اظهارنظرهاي تند، عجيب و 
غيرحرفه اي خود عليه مديرعامل باشگاه دستي دستي استقلال را به 
سمت حاشيه هل داد و پس از آن هم مدتي است كه سكوت كرده است. 
حالا همان سرمربي براي پاسخ دادن به رسانه ها دستيارش را مي فرستد 
و مي خواهد تمركز تيمش به هم نخورد؛ اين هم از عجايب فوتبال ماست! 
سرمربي پرحاشيه كه اتفاقاً تيمش مدعي قهرماني است به جاي اينكه 
تمركزش روي مسائل فني باش��د، خودش جنجال به پا و خودش هم 

براي بازگشت آرامش از نشست هاي خبري فرار مي كند. 
البته نكونام اولين مربي نيس��ت كه در خوش��ي و ناخوش��ي از حضور در 
نشست هاي خبري خودداري كرده و مي كند. سال هاست سرمربيان هر 
زمان عشق شان مي كشد به نشست نمي آيند و دستيارانشان جور آنها را 
مي كشند. يك بار به بهانه باخت، يك بار به بهانه حضور در تمرين، نرسيدن 
به پرواز و ه��زار و يك بهانه خنده دار ديگر. در نهاي��ت اين بي احترامي به 
رسانه ها و هواداران است كه دائماً تكرار مي شود و آقايان عين  خيال شان 
هم نيست. يك نفر نيست از س��ازمان ليگ بپرسد چرا به قانوني كه وضع 
كرده احترام نمي گذارد! مگر قرار نبود جريمه 50 ميليوني اعمال شود، پس 
چرا تاكنون نسبت به غيبت هاي متعدد نكونام حتي حرف  هم نزده ايد، چه 
برسد به جريمه نقدي؟! سازمان ليگ وظيفه برگزاري مسابقات را برعهده 
دارد و انتظار مي رود مسابقات به بهترين شكل ممكن برگزار شود. منتها 
اين سازمان هنوز نتوانسته ابتدايي ترين قوانين را در ليگ پياده كند. جدا 
از تغيير مكرر ساعت بازي ها، س��ازمان ليگ حتي جرئت نمي كند بابت 
غيبت تكراري سرمربي استقلال در نشست هاي خبري حرفی بزند. اين 
مسئله واكنش هاي كنايه آميز تيم هاي رقيب را نيز در پي داشته و در اين 
اوضاع چطور مي توان از ديگران انتقاد كرد. يك بام و دوهواي اجراي قانون 
در فوتبال ما سال ها كه قدمت داشته و تجربه ثابت كرده افراد پرحاشيه و 

پرسروصدا، حاشيه امنيت بيشتري نسبت به سايرين دارند. 

منچسترس��يتي در ش��رايطي توانست با شكس��ت 6 بر 2 مقابل 
لوتون تاون به يك چهارم  نهايي جام  حذف��ي انگليس صعود كند 
كه ستاره نروژي اش موفق به زدن پنج گل در اين بازي شد. جالب 
اينكه دي بروينه نيز چهار پاس به هالند داد. ارلينگ هالند دو سال 
پيش دورتموند را به مقصد منچستر ترك كرد و روزهاي خوشي را 
با سيتيزن ها پشت  سر گذاشته است. هالند طي 83 بازي با پيراهن 
سيتي 79 گل به ثمر رسانده و 15 پاس گل هم به هم تيمي هايش 
داده است. او در مجموع روي 94 گل تيم پپ گوارديولا تأثيرگذار 
بوده است. هالند كه مدتي به خاطر مصدوميت نيمكت نشين بود 
با بازگش��ت به ميدان به روزهاي اوج خود نزديك شده است. اين 
مهاجم جوان كه فصل پيش آقاي گل جزيره و اروپا لقب گرفت در 
خصوص درخشش مقابل لوتون تاون گفت: »برنامه خاصي براي اين 
بازي داشتم. بازيكنان كاملًا به دستورات تاكتيكي پايبند بودند و 
به خوبي همه چيز اجرا شد تا اين پيروزي قاطع را به دست آوريم. 
بعد از مصدوميتي كه داشتم، احساس مي كنم به اوج برگشته ام و 
در بهترين حالتم بسر مي برم. آماده ايم و لحظات هيجان انگيزي در 
انتظار ماست.« گوارديولا، سرمربي سيتي نيز از درخشش ستاره 
نروژي تيمش ابراز خوش��حالي كرد: »واقعاً يك بازي خوب بود. 
هالند و دي بروينه آتشين ظاهر شدند. هماهنگي آنها ممتاز بود. 
با ارائه يك بازي خوب راهي يك چهارم نهايي شديم. دي بروينه به 
مهاجمي مانند هالند نياز دارد كه پاس هايش را تبديل به گل كند 
و از طرف ديگر هم هالند به پاسوري مانند دي بروينه نياز دارد كه 

به او پاس گل بدهد.«

درخششهالندورضايتگوارديولا

شميم رضوان

اشرف رامين

جامعه ورزش ايران 
هم�دوش و همراه 
ب�ا م�ردم قهرمان 
كشور خود را آماده حضور پرشور در انتخابات 
فردا مي كند. ورزشي ها قرار است با حضور در 
ورزشگاه شهيد شيرودي رأي خود را صندوق 
آرا بيندازند تا ثابت كنند در مس�ير رش�د و 
توسعه كشور از هيچ تلاشي فروگذار نيستند 

و همدوش و همراه مردم هستند. 
وزارت ورزش و جوان��ان، كميته ملي المپيك 
و كميت��ه ملي پارالمپي��ك در بيانيه اي ضمن 
تأكيد بر حضور پرش��ور و شعور جامعه  ورزش 
و جوانان ايران اس��لامي در انتخابات پيش رو 
از عموم مردم براي حضور در انتخابات مجلس 
خبرگان رهبري و مجلس ش��وراي اس��لامي 

دعوت به عمل آوردند. 
 در بخشي از اين بيانيه آمده است: 

عرصه  انتخابات، ميداني مهم براي رقابتي مهيج 
بين كانديداهاي كرسي هاي پراهميت مجلس 
خبرگان رهبري و مجلس شوراي اسلامي است 
تا مش��اركت گس��ترده  مردم پاي صندوق هاي 
رأي را در پيش روي دشمناني كه با خيالي خام 
درصدد ضربه زدن به نظام هس��تند، به مرحله  
بروز رساند و حماسه  ماندگار مردم سالاري را در 
فرازي ديگر از تاريخ پرافتخار جمهوري اسلامي 

ايران به ثبت برساند. 
ورزش��كاران، قهرمان��ان، مربي��ان، داوران، 
پيشكسوتان، مديران، هواداران ورزش و جوانان 
برومند ايران اسلامي در گستره  جغرافياي وسيع 

ايران عزيز با غيرت و بصيرت، حضور باشكوهي 
را در اين انتخابات خواهند داش��ت تا شكستي 
غيرقاب��ل جبران به دش��منان اين م��رز پرگهر 
تحميل كنند. در پايان دعوت مي كنيم، شكوه 
حضور پرش��ور و ش��عور اهالي مرتبط با ورزش 
تهران، از ورزشكاران، قهرمانان و مربيان تا داوران 
و مربيان و پيشكس��وتان و همچني��ن مديران 
در قالب يك انس��جام و يكپارچگي در صندوق 
رأي گيري كه به صورت اختصاصي براي جامعه  
ورزش اختصاص يافته اس��ت از همان ساعات 

نخست آغاز فرآيند رأي گيري محقق شود. 
حض��ور منس��جم جامع��ه  ورزش ته��ران پاي 
صندوق هاي رأي در ورزش��گاه شهيد شيرودي 
كه همواره خاطرات به يادماندني را در افتخارات 
متعدد ورزش كش��ور به ثبت رسانده، مي تواند 
خالق اثري زيبا براي اس��تمرار در برافراشتگي 
پرچم مقدس كشورمان و عزتمندي مردم ايران 

اسلامي باشد.« 
      

چهره ه��اي ورزش��ي از رؤس��ا و سرپرس��تان 
فدراسيون هاي ورزشي تا مربيان تيم هاي ملي و 
ورزشكاران هم طي روزهاي گذشته در گفت و گو 
با »جوان« و رس��انه ها ش��ركت در انتخابات را 
شركت در ساختن آينده كشور عنوان و از مردم 
دعوت كردند حضوري پرشور در انتخابات فردا 

داشته باشند. 
مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال: 

هر كس��ي خواهان تغييرات و س��اختن آينده 
كشور است بايد در انتخابات شركت كند. همه 

بايد به اين سمت حركت كنند. با قهر چيزي حل 
نمي شود، اما با ش��ركت در انتخابات و انتخاب 

درست هر مشكلي را مي توان حل كرد.«
مهرعلي  باران چش�مه، رئيس فدراسيون 

زورخانه اي: 
»حضور در انتخاب��ات آري مجدد به آرمان هاي 
امام راحل، ش��هدا و آينده درخشان ايران عزيز 

و سربلند است.«
شهرام هروي، سرمربي تيم ملي كاراته: 

»از مردم مي خواهم كه در انتخابات شركت كنند 
تا در آينده خود شريك باشند. اميدوارم بتوانيم با 
انتخاب افراد اصلح براي تصميم گيري كشورمان 

بهترين اتفاقات را رقم بزنيم.«
هادي ساعي، رئيس فدراسيون تكواندو: 

»از آنجايی كه انتخابات و حق تعيين سرنوشت 
از حقوق اساس��ي ماست كه در س��ايه انقلاب 
شكوهمند اسلامي به دس��ت آمد، بنابراين اين 
حق رمز اقتدار، امنيت، توسعه و عدالت به شمار 
مي آيد و ملت ايران و بالاخص جامعه ورزش در 

برابر آزموني نو و فرصتي تازه قرار گرفته اند.«
جواد خياباني، مجري برنامه هاي ورزشی: 

»براي توسعه و پيشرفت كشور بايد در انتخابات 
شركت كنيم و نش��ان دهيم كه به آينده ايران 

علاقه و تعصب داريم.«
س�جاد انوش�يرواني، رئيس فدراس�يون 

وزنه برداري: 
»با حضور همه مردم پاي صندوق هاي رأي نشان 
مي دهيم كه پاي عزت و اعتلاي ايران اس��لامي 

ايستاده ايم.«

احس�ان حدادي، قهرمان پرتاب ديسك 
المپيك: 

»از همه دعوت مي كنم كه در انتخابات شركت 
كنند و امي��دوارم نماينده هاي منتخب دغدغه 
حل مش��كلات مردم را داشته باش��ند و اينطور 
نش��ود وقتي راهي مجلس ش��دند همه چيز را 

فراموش كنند.«
ريحانه خاتوني،

ملي پوش دوچرخه سواري: 
»از مردم عزيز ايران و تمامي ورزشكاران تقاضا 
دارم همانطور كه هميش��ه در همه عرصه هاي 
رقابت��ي و بين المللي خوش مي درخش��ند، در 
انتخابات هم به جمع ما بپيوندد. براي سرنوشت 
كشور عزيزمان ايران ان شاءالله درست تصميم 

بگيريم و در انتخابات شركت كنيم .«
مجي�د زارعيان، سرپرس�ت فدراس�يون 

ورزش هاي رزمي: 
»يازدهم اسفندماه روز تجلي همدلي، همزباني 
و حضور گسترده ملت ش��ريف ايران و روز خلق 
حماسه اي ديگر اس��ت. همانند ادوار گذشته با 
حضور حداكثري تأكيدي بر پش��توانه انقلاب 

باشيم.«
محمدرضا امياري، سرپرس�ت فدراسيون 

چوگان:
»امروز هر برگه رأيي ك��ه به صندوق ها انداخته 
مي ش��ود، در حقيقت رأي به نظ��ام جمهوري 
اسلامي و قانون اساسي است و اين براي كشور 
بس��يار باارزش و بااهميت است و ما با رأي خود 

سرنوشتمان را تعيين مي كنيم.«

تكليف نيمكت تيم  ملي واليبال ايران    دنيا  حيدري
سرانجام بعد از پنج ماه روشن شد. هرچند كه 
تيم ملي زم��ان زي��ادي را از دس��ت داده، اما 
سرانجام سكان هدايت واليبال ايران به دست 
موريس موتا پائز، س��رمربي برزيلي- فرانسوي 

سپرده شد. 
با وجود مش��خص ش��دن تكليف نيمكت تيم 
ملي واليبال، پائز قبل از پايان س��ال نمي تواند 
به ايران بيايد. اين مربي كه ب��ا عقد قراردادي 
چهار ماهه، تا پاي��ان المپيك روي نيمكت تيم 
ايران خواهد نشست، اكنون سرمربي يك تيم 
اوكراينی اس��ت و ب��ا توجه به اينك��ه احتمال 
صعود تيمش به فينال وجود دارد، بنا بر گفته 
مس��ئولان فدراس��يون، اواخر فروردين ماه به 
ايران مي آي��د. با اين ح��ال صحبت هايي براي 
حضور او در فينال ليگ برتر واليبال ايران شده 
و قرار است سرمربي تيم ملي در صورت امكان، 
سفري 24 ساعته براي تماش��اي اين بازي به 
ايران داش��ته باش��د، اما در صورتي كه نتواند 
برنامه هاي��ش را هماهنگ كند، دس��تيارش را 
به ايران مي فرس��تد. م��رادي تأكي��د دارد كه 
پائز مربي بس��ياري برنامه گرايي است و برنامه 
مدوني براي تيم ملي ايران تدوين كرده و حتي 
لژيونرها را نيز زير نظر گرفته است، اما بنا بر نظر 
او، در مقطع فعلي تيم ملي به بازيكنان باتجربه 
جهت كسب سهميه حضور در المپيك نياز دارد 
و برهمين اساس قرار است بازيكناني كه سال 

گذشته در تيم ملي نبودند، برگردند! 
اگرچه صع��ود به المپيك به معج��زه مي ماند، 
اما س��رمربي جديد تيم ملي اميد زيادي براي 
رس��يدن به اين هدف دارد: »شما مي دانيد، ما 
هم مي دانيم كه چالش بزرگي در تابستان آينده 
پيش رو داريم. ب��اور دارم كه با اس��تعدادهاي 
جوان، بازيكنان با اعتماد ب��ه نفس و بازيكنان 
باتجريه مي توانيم تركيب بسيار خوبي در تيم 
داشته باشيم. مصمم و متعهدانه تلاش مي كنيم 

كه المپيكي شويم. به حمايت شما و پشتيباني 
همه طرفداران ايراني نياز داريم تا بتوانيم تيم 
ملي را به فراز قله واليبال جهان س��وق دهيم. 
منتظر ديدار ش��ما براي نوشتن فصل جديدي 

از واليبال ايران هستم.«
 اما به نظر مي رس��د با وجود زم��ان زيادي كه 
صرف جايگزين عطايي ش��ده، فدراس��يون به 
ناچار دس��ت به انتخاب موري��س موتا پائز  زده 
اس��ت. اين تصور زماني  پررنگ تر مي شود كه 
ناصر ميرفخرايي، عضو هيئت رئيس��ه و عضو 
كميته فني فدراسيون واليبال مي گويد توقع ما 
اين بود كه مربي بزرگ تر و اسم و رسم دارتري 
داشته باشيم، اما الان همه مربيان ممتاز جهان 

مشغول هستند و دستمان به آنها نرسيد. 
علاوه بر آن، افشاردوست نيز صراحتاً مي گويد 
فدراسيون هيچ گزينه ديگري نداشت: »تقريباً 
هيچ كدام از گزينه هايي كه انتخاب مي ش��دند 
تمايلی به حضور در تيم ملي ايران نداشتند يا 
اينكه بعد از چند مرحله مذاكره عقب نش��يني 
مي كردن��د. در جلس��ه آخر كميت��ه فني پنج 

گزينه مطرح شد كه س��ه نفر از آنها در لحظه 
آخر عقب نش��يني كردند و دو گزينه با اولويت 
جولياني باقي ماندند. مذاكره با جولياني هم به 
نتيجه نرسيد و تنها يك گزينه براي فدراسيون 

باقي ماند.« 
اي��ن عضو كميت��ه فن��ي فدراس��يون واليبال 
همچنين حضور پائز در تيم ملي واليبال ايران 
را همچون شمشير دولبه خواند: »تصور مي كنم 
موريس مي تواند به واليب��ال ايران كمك كند، 
چون انگيزه زيادي دارد و ش��ور برزيلي اش در 
كنار خط مي تواند مفيد باش��د، خصوصاً كه او 
در مدت اخير بيكار نبوده و با مربيان خوبي كار 

كرده است.«
با وجود اين، برناردو رزنده، پرافتخارترين مربي 
واليبال دني��ا كه تجربه كار كردن با س��رمربي 
جديد تيم مل��ي واليبال اي��ران را دارد، از او به 
عنوان يك مربي كاربل��د و بادانش ياد مي كند: 
»موريس مهارت هاي خاص��ي دارد. او در تمام 
تورنمنت ها، به مش��اهده و مطالع��ه در مورد 
تيم هاي برتر جهان  مي پردازد، به همين دليل 

هم تيم هاي او همواره به دليل مهارت هاي فني 
و غيرفني چون ارتباطي، همدلي، رهبري و نظم 

عملكرد بسيار بالايي دارند.«
مرادي، سرپرست فدراسيون واليبال اما بر اين 
باور اس��ت كه موريس همان گزينه اي اس��ت 
كه به دنبالش بودند: »نظ��ر كميته فني روي 
دو گزينه بود؛ جوليان��ي و پائز. جولياني اما به 
دنبال بازارگرمي بود و رقم درخواس��تي او از 
رقم بزرگ ترين مربيان واليبال دنيا هم بيشتر 
بود. همزمان ب��ا جولياني با پائ��ز نيز صحبت 
كردي��م. او يكي از مربيان سرش��ناس اس��ت 
كه افتخارات زيادي در كنار بلين در فرانس��ه 
داشت. او موفقيت هاي چش��مگيري در ليگ 
ژاپن كسب كرده بود و حتي بازيكنان مطرح 
دنيا مثل كوبياك زير نظ��ر او كار كردند. پائز 
پس از چهار س��ال از تيم پاناس��ونيك رفت و 
تيليه جايگزين او شد، اما نتوانست افتخارات 
پائز را كسب كند. او مربي بي ادعا، اما كاركشته 
اس��ت كه علاقه زي��ادي به حضور اي��ران در 
المپيك دارد. اين مربی ضمن اشاره به سخت 
بودن صعود به المپيك تأكيد داشت كه براي 
رسيدن به آن مي جنگد و اين همان چيزي بود 
كه ما به دنبالش بوديم. به همين دليل بندي 
در قرارداد او وجود دارد كه در صورت تمايل دو 
طرف، شرايط تمديد تا 2028 هم وجود دارد. 
قرارداد بس��ته شده بس��يار منطقي و مناسب 
اس��ت و رقم قرارداد او تفاوت فاحشي با ساير 

مربيان دارد.«
جالب اس��ت كه مرادي، سرپرست فدراسيون 
واليبال مي گويد: »اكثريت كميته فني تأكيد 
كردند كه فقط با مربي خارجي مي توانيم شانس 
موفقيت داشته باشيم و بر همين اساس انتخاب 

مربيان داخلي منتفي شد.« 
اما اعضاي كميته فني مي گويند: »مرادي بارها 
در جلس��ه گفت كه حتماً بايد از مربي خارجي 
اس��تفاده كنيم، چراكه اين خواس��ت مردم و 

خانواده واليبال است!«

تكليف نيمكت تيم ملي واليبال ايران روشن شد  

موتا پائز: چالش بزرگي در پيش داريم

دكتر محمد توكل از سرشناس ترين مقامات كشتي 
ايران و جهان كه براي س�ال ها يك�ي از نواب رئيس 
فيلا )اتحاديه جهاني كشتي كنوني( بود، درحالي كه 
سال ها به دليل بيماري و كهولت سن خانه  نشين شده 

بود، صبح ديروز در سن 89 سالگي درگذشت. 
او كه صاحب بالاترين جايگاه در بين اعضاي كشتي 
ايران در فدراسيون جهاني كشتي بود، در چند سال 
اخير امكان صحبت كردن و همچنين راه رفتن را از 
دست داده و ويلچرنشين ش�ده بود. اخيراً عبدالله 
موحد، دارنده شش نشان طلاي جهاني و المپيك كه 
از امريكا به ايران آمده بود، همراه با منصور برزگر به 

عيادت دكتر توكل رفته بودند.

 حكمي كه 7 هزار فرانك سوئيس آب خورد 

محروميتگراييبخشيدهشد
محمد علي گرايي بخشيده شد؛ اين بهترين خبر براي خانواده كشتي 
بود، خبري كه البته هزينه هاي زيادي را به كشتي ايران تحميل كرد، 
از بدعت شدن پرتاب بطري آب به تشك كشتي كه به عادتي زشت در 
اين رشته تبديل شده تا رقم درشت 7هزار فرانكي كه به عنوان جريمه 

محروميت اين دوبنده پوش پرداخت شد. 
اواخر آبان ماه سال جاري بود كه اتحاديه جهاني كشتي جريمه سنگيني 
را براي ملي پوش وزن 77 كيلوگرم كشتي فرنگي ايران در نظر گرفت. 
محمدعلی گرايي در جريان كشتي برادرش )محمدرضا گرايي( با حريف 
ژاپني اقدام به پرتاب بطري آب روی تشك كرد و اين اقدام او در اعتراض 
به روند مبارزه بود. اقدامي اشتباه كه كميته انضباطي اتحاديه جهاني 
كشتي را بر آن داش��ت تا فرنگي كار ايران را به پرداخت 5 هزار فرانك 
سوئيس و يك سال محروميت از حضور در ميادين كشتي محكوم كند. 
جريمه اي كه باعث محروميت او از حضور در المپيك پاريس  مي شد. با 
وجود اين اقدامات فدراسيون كشتي براي كاهش اين جريمه جواب داد 
و در نهايت محروميت  گرايي با پرداخت 7هزار فرانك سوئيس بخشيده 
شد و اين كشتي گير مي تواند از 13 فروردين ماه سال آينده به ميادين 

كشتي بازگردد. 
ترديدي نيست كه بخشيده شدن محمد علي گرايي اتفاق خوبي بود، 
خصوصاً كه حالا اين كشتي گير مي تواند با حضور در انتخابي ها،  شانس 
خود را براي حض��ور در المپيك پاريس امتحان كند. اما آنچه مس��لم 
است اينكه اين داستان تلخ كه هزينه هاي بسياري را براي فدراسيون 
و جامعه كشتي به دنبال داشت بايد درس عبرت شود. ترديدي نيست 
كه ناداوري ها ورزشكاران را تحت تأثير قرار مي دهد، اما اقدام به انجام 
كارهاي غيراخلاقي  و غيرحرفه اي هيچ توجيهي ندارد، به خصوص در 

رشته اي مثل كشتي كه به عنوان ورزش پهلواني شناخته  مي شود. 
ناداوري ها همواره وجود داش��ته و ورزش ايران بارها و بارها به واسطه 
آن لطمه هاي جبران ناپذيري خورده، اما وظيفه رسيدگي به اين مقوله 
برعهده ورزشكاران نيست و دليل نمي ش��ود به فرض بروز اين اتفاق، 
ملي پوش��ان به خود اجازه انجام كارهايي را بدهند كه مي تواند تبعات 

سنگيني را در پي داشته باشد. 
محروميت محمدعلي گرايي بخشيده شد و او مي تواند از سال آينده به 
ميادين كشتي بازگردد، اما مشخص نيست بساط بدعتي كه رفتار اشتباه 
و نادرست او در كشتي گذاشت، چه زمانی قرار است جمع شود و بي شك 
او اولين كسي خواهد بود كه با ديدن تصوير پرتاب بطري به روی تشك 
كشتي ناراحت و غمگين خواهد ش��د. حال آنكه اگر در زمان برگزاري 
كشتي ميان محمدرضا گرايي و حريف ژاپني، گرايي بزرگ تر صبورانه تر 
رفتار مي كرد، نه هزينه هنگفتي به فدراسيون تحميل مي شد و نه امروز 

شاهد بدعت زشت پرتاب بطري به تشك كشتي بوديم.

 جانشين توخل هنوز انتخاب نشده است

بايرندرجستوجوي
بهترينمربي

باشگاه بايرن مونيخ هنوز براي انتخاب س��رمربي جديد خود تصميم 
قطعي نگرفته است. نتايج ضعيف باواريايي ها باعث شد كاسه صبر سران 
باشگاه لبريز ش��ود و همكاري توماس توخل با اين تيم زودتر از موعد 
به پايان برسد. توخل در حالي هنوز روي نيمكت بايرن نشسته كه در 
پايان فصل اين تيم را ترك خواهد كرد. بايرن با هدايت توخل يازدهمين 
قهرماني متوالي اش در بوندس ليگا را جشن گرفت، اما در اين فصل فعلًا 
هشت امتياز با لوركوزن صدرنشين فاصله دارد. اين تيم با شكست برابر 
تيم دسته سومي از جام حذفي كنار رفته و در ليگ  قهرمانان هم مغلوب 
لاتزيو شده است. در اين بين اسامي زيادي براي جانشيني كلوپ مطرح 
شده است؛ ژابي آلونسو، يواخيم لوو و سباستين هوينس برخي از اين 
گزينه ها هستند. هربرت هاينر، رئيس باش��گاه تأكيد كرده سرمربي 
بعدي لزوماً نبايد آلماني باشد: »ندانس��تن آلماني براي ما يك معيار 
مهم نيست. به دنبال بهترين راه حل و بهترين مربي از لحاظ فني براي 
بايرن هس��تيم و همچنين بازيكناني خارجي از كش��ورهاي ديگر هم 
داريم. مربي مي تواند بدون حرف زدن هم وظايفش را به بهترين شكل 
ممكن انجام دهد.« در ادامه تغييرات باشگاه، مكس ابرل به  عنوان مدير 
ورزشي بايرن انتخاب شده اس��ت. ابرل انتخاب سرمربي جديد را يك 
چالش بزرگ خوانده است: »اين يك چالش است كه ابتدا روي سه ماه 
آينده تمركز كنم. هنوز نمي خواهم بي خيال اين فصل شوم، اما واضح 
است كه ما در تابس��تان به يك مربي نياز داريم. بايد مربي و بازيكنان 
مناسبی براي بايرن پيدا كنيم. نمي دانم چه زماني مي توانيم صحبت 
در مورد بازسازي را شروع كنيم، آيا با چهار، شش يا هشت بازيكن شروع 
مي شود؟ اولين چيز اين اس��ت كه مربي مناسبي پيدا كنيم. خواهيم 
ديد در سه ماه آينده چه اتفاقي مي افتد. نگاه مي كنيم، چه بازيكناني با 
قلب و روح خود به دنبال موفقيت اين باشگاه هستند. حامي جدي مربي 
خواهم بود. اين اصلي ترين دليل حضور من در اينجاست. رابطه نزديك 
با مربي و تيم اساساً براي من مهم است. مربي  مي خواهيم كه با باشگاه و 
جاه طلبي هاي آن همخواني داشته باشد. ساير باشگاه هاي بزرگ مانند 
رئال مادريد موفق شدند ادواردو كاماوينگا و اورلين شوآمني را با توني 
كروس، لوكا مودريچ و كاس��ميرو در خط مياني ادغام كنند. به چنين 
مربي  نياز داريم. ما به مربي  نياز داري��م كه بخواهد با اين نوع بازيكنان 
كار كند. او بايد ب��ه زباني صحبت كند كه همه م��ا صحبت مي كنيم، 

آلماني يا انگليسي.«
بازگشت به صدر جدول فعلًا اصلي ترين دغدغه بايرن است. هواداران 
از نتايج اين فصل راضي نيستند و ديدار برگشت با لاتزيو نيز در پيش 
است. اين تيم قهرماني در جام حذفي را از دست داده و در ليگ هم دوم 

است. حذف از اروپا تير خلاصي خواهد بود بر پيكر توماس توخل.

فريدون حسن
      گزارش  يک
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